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ACTA - CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA

SESSIÓ ORDINÀRIA CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE
CIUTAT VELLA DEL DIA 14 DE JULIOL DE 2020

En el Palau de Cervelló, situat ala Plaça Tetuán nº 3, de la ciutat de València, a les 19.00
hores del dia 14 de juliol de 2020.

Davall la Presidència de Sr. Giuseppe Grezzi, es va reunir en sessió ordinària el Consell de
Districte de la Junta Municipal de Ciutat Vella, amb l'assistència del components del mateix; pel
Grup Compromís, Sr. Jesús María Timoneda i Timoneda, Sr. José Miguel de Vicente Petreñas i
Sr. Joan Gregori Berenguer; pel Grup Socialista, Sr. Miguel Ángel Ramírez Milán i   Sr.Mauel
Prieto Albert; pel Grup Vox, Sr. Vicente Mengó LLoret ; pel Grup Popular, Sr. Pablo Carreres
Gargallo i Sr. Iván Escrivá Roig, i pel GrupCiutadans, Sr. José Manuel Mora Pla, actuant com a
Secretària Sra. Belén Colvée Millet.

El president pren la paraula i, abans de començar amb la sessió ordinària del Consell de
Districte de la Junta Municipal de Ciutat Vella, i davant la trista notícia d'haver perdut un
company, Ramón Vilar Zanón, amb una trajectòria de compromís amb esta ciutat des dels anys
70, i que va ser Regidor d'este Ajuntament des de l'any 1983, volem traslladar una mostra
d'afecte a la seua família i als seus éssers volguts, també a la seua família política i a la gent que
ha compartit amb ell estos anys. Es proposa 1 minut de silenci en la seua memòria.

Tot seguit presenta la nova secretària de la Junta de districte de Ciutat Vella, Belén Colvée,
li dona la benvinguda i sol·licita la que col·labore en el bon funcionament de la Junta de districte i
ajude a la ciutadania en tot el que necessite.

El president afirma que es reprendrà la continuïtat dels consells de districtes
trimestralment, amb totes les mesures de prevenció necessàries, per a aconseguir els objectius de
participació i debatre les qüestions dels grups polítics i de la ciutadania.

Igualment, s'afirma que els grups de treball han de sol·licitar en reiterades ocasions que el
debat i les intervencions veïnals es realitzen primer, fet que suposa invertir l'ordre del dia de la
celebració del Consell, però l'article 57 del Reglament ho impedix, per això si per unanimitat dels
vocals s'aprova, podria intervindre en primer lloc la ciutadania i, a continuació, debatre les
mocions dels grups polítics.

El president pregunta si els vocals estan d'acord. El grup popular afirma que és bona idea
però que caldria modificar el reglament i en este moment no és possible.Vox també vota en
contra. Ciutadans està d’acord amb el fet de donar-li prioritat a la ciutadania. PSOE es mostra a
favor de la proposta. Compromís també està a favor.
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El president pren la paraula i lamenta que no puga ser perquè no hi ha unanimitat.

A continuació, i com a conseqüència de l'anterior punt, proposa que el tràmit de les
mocions s'agilite perquè la ciutadania tinga més temps per a parlar i que el Consell es convertisca
en un espai per a intervindre. Així mateix, afirma que es faran les gestions pertinents perquè es
puga adaptar el reglament a este efecte.

Oberta la sessiò per la Presidència, s´examinen els assumptes que figuren en l´orde del dia
i s´adopten el següents Acords.
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1 RESULTAT: APROVAT
ASSUMPTE:
APROVACIÓ DE L'ACTA DE DATA 10 DE FEBRER DE 2020

Pregunta el President si els membres del Consell están d’acord amb el text de l'acta de la
sessió anterior.

Ni havent-hi cap observació, s´aprova per unanimitat l´acta se la sessió anterior.

2 RESULTAT: APROVAT
ASSUMPTE:
APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ DE DATA 3 DE MARÇ DE 2020

Pregunta el President si els membres del Consell están d’acord amb el text de l'acta de la
sessió anterior.

Ni havent-hi cap observació, s´aprova per unanimitat l´acta se la sessió anterior.

3 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
PROPOSTES DELS GRUPS DE TREBALL

ACTIVITATS ECONÒMIQUES

Pren la paraula el coordinador del Grup d’Activitats Econòmiques, el vocal Jesús Mª 
Timoneda, per a informar que han tingut dos reunions i hi ha hagut una aturada per la pandèmia,
però que, a poc a poc, s'està reprenent l'activitat dels grups de treball.

S'ha renovat el càrrec del representant del Consell de Turisme en Lluís Mira i Bordería, 
representant de l’AVC Amics del Carme, que informa que s’està treballant en la gestió de l'espai
públic en el període de desescalada i quan tinguen les conclusions les faran arribar. Així mateix,
estan treballant en nous projectes de participació i quan estiguen més desenvolupats i aprovats es
donaran a conéixer. Anima i sol·licita la participació veïnal en els grups de treball amb propostes
i projectes.

 

MOBILITAT

José Miguel de Vicente Petreñas explica que ha tingut reunions molt interessants amb els
comerciants sobre els problemes de mobilitat del barri. S'ha creat un canal de comunicació de les
entitats per a tractar les qüestions d'interés. Per Amics del Carme es proposen qüestions
interessants que s'analitzaran.

Respecte de l'acord de les càmeres de vigilància a Ciutat Vella, que entraran en
funcionament d'una manera imminent, s’insta a l'àrea de mobilitat perquè establisca els criteris de
funcionament d'estes, la data de la seua activació, i realitze una campanya d’informació.
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Reitera la petició de Jesús Mª Timonea que els veïns participen en els grups de treball.

 

CULTURA 

El vocal Joan Gregori informa que van quedar pendents dos assumptes per qüestió de la
pandèmia. El primer d'ells és la moció que va presentar el grup popular en el Consell anterior
respecte de l'Associació Musical Centre Històric, en la qual s'han posat en contacte amb ells i s'ha
obert un calendari d'entrevistes per a escoltar les seues reivindicacions. El segon és l'acte de
lliurament de guardons de Ciutat Vella, de l’any 2019, que s'havia d'haver realitzat al març, i que
es treballa per a reprendre'l a setembre.

Està obert el període de presentació de propostes, i s'espera la participació dels veïns i les
veïnes en els grups de treball.

 

BENESTAR SOCIAL 

El vocal Miguel Angel Ramirez informa que amb la pandèmia s'han produït modificacions
en la vida quotidiana de moltes persones. Dijous passat, el grup Amics de Velluters i Amics del
Carme ens van fer arribar el problema de la prostitució, que es concentra principalment al carrer
Dénia i Triador. Es tracta de l'esclavitud sexual de dones amb fills al seu càrrec, i això afecta
igualment al veïnat. Es va arribar a un consens de coordinar les diferents regidories involucrades.
Igualment, va tindre lloc una reunió amb el Síndic de Greuges i la precepció que es va fer arribar
a l'ajuntament és que cal solucionar-ho. Esta prostitució està localitzada i es va reduint en
aparença, perquè s'efectua tant en locals com en pisos. Amparo Riudaura, d’Amics del Carme, fa
una aportació molt interessant. S’ha realitzat una mostra amb 150 persones i s’ha arribat a la
conclusió que s'ha de quantificar la marginalitat i conéixer quantes persones viuen en
marginalitat a Ciutat Vella.

A finals de setembre està previst la constitució del Consell de Salut de Districte. La Junta
de Districte està present en este Consell.

 

CULTURA 

Manuel Prieto, del partit PSPV, informa que hi ha diversos assumptes que s’haurien de
reprendre, com ara el concurs de fotografia de Paco Jarque o la petició de Francisca, i anima els
veïns i les veïnes perquè participen en els grups de treball.

A continuació, intervé el vocal del Partit Popular Pablo J. Carreres i agraïx el treball dels
grups de treball. A més, destaca la voluntat de no treballar en les condicions actuals: retard a
l’obrir la porta de la Junta, reunions en un bar, inexistència d'Ordre del dia… Fets que demostren
el mal funcionament de la Junta. Exigix respecte pel treball.
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Vicente Mengó, del grup municipal Vox i que pertany al grup de cultura, agraïx el treball
realitzat per la ciutadania en en este grup i afirma que la reunió va ser positiva i no va haver-hi
cap problema.

Intervé el president per a mostrar el seu agraïment als grups de treball i anima els veïns i
les veïnes a participar en ells.

4 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000059-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
MOCIÓ QUE PRESENTA EL PABLO J. CARRERES GARGALLO, EN EL SEU NOM I EN
EL DEL GRUP POPULAR: REMODELACIÓ I REDISSENYE DE LA PLAÇA
D'AJUNTAMENT

 

El pasado 17 de abril el alcalde de Valencia, Joan Ribó, anunció a los medios de
comunicación la reanudación de las obras de peatonalización de la Plaza del Ayuntamiento, un
proyecto impuesto por el equipo municipal que no ha contado con el consenso de vecinos y
comerciantes que han criticado públicamente el proyecto por falta de información y de
transparencia, en especial en el seno de esta junta municipal.

Las obras se reanudaron en pleno Estado de Alarma y, por tanto, con la imposibilidad de
que los afectados pudieran protestar debido a las restricciones de movilidad impuestas por el Real
Decreto 463/2020, de 14 de marzo, por el que se declaró el Estado de Alarma.

Asimismo, el proceso viciado desde el principio de falta de transparencia ha causado la
sorpresa y una crítica prácticamente unánime por el diseño táctico implantado en la remodelación
de la Plaza del Ayuntamiento con un mobiliario más que cuestionable por el lugar y el valor del
entorno de la Plaza del Ayuntamiento, corazón de la ciudad y perteneciente al BIC del Centro
Histórico de Ciutat Vella. Las críticas han llegado desde los propios vecinos, comerciantes,
Colegio de Arquitectos, diseñadores y un largo etcétera.

La peatonalización de la Plaza del Ayuntamiento, objetivo al que no se opone este grupo
municipal, puede hacerse de otra manera (con mayor participación y transparencia), con menos
afecciones al transporte público y ganando más metros cuadrados para el peatón. Pero para ello
se requiere de un proceso abierto, con mayor participación, contando con los mejores
profesionales, sin procedimientos opacos y contando con todos los informes. Cabe recordar, en
este sentido, que no se ha estudiado la afección del mayor aumento de tráfico rodado en edificios
BIC’s como el Palacio de Marqués de Dos Aguas, la Iglesia San Juan de la Cruz y Teatro
Principal, entre otros.

Por todo ello, los vocales del Partido Popular en esta Junta Municipal, formulan las
siguientes:
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PROPUESTAS DE ACUERDO:

1- Que el Ayuntamiento de Valencia paralice las obras y trabajos que quedan por realizar y
se retire el mobiliario urbano instalado en la Plaza del Ayuntamiento y contemplado en el
proyecto de urbanismo táctico adjudicado a una empresa.

2- Que se proceda a impulsar y poner en marcha un concurso público con la participación
de profesionales de reconocido prestigio y de carácter multidisciplinar para el diseño y ejecución
de la peatonalización de Plaza del Ayuntamiento.

3- Instar al Ayuntamiento de Valencia a solicitar al Consell Valencià de Cultura y a la Real
Academia de Bellas Artes San Carlos, así como a otras instituciones consultivas y órganos
asesores en materia cultural, un dictamen sobre las posibles afecciones patrimoniales sobre los
tres Bienes de Interés Cultural (BIC), ubicados en la calle Marqués de Dos Aguas-Poeta Querol,
como consecuencia del incremento de la Intensidad Media Diaria (IMD), por el desvío del tráfico
privado y de varias líneas de la EMT por esta vía y por el consiguiente aumento del nivel de
polución.

4- Instar al Alcalde de Valencia como Presidente de la Coorporación y Presidente de la
Junta General de Accionistas de la EMT, al cese inmediato del concejal de Movilidad del
Ayuntamiento de Valencia y presidente de la Junta Municipal de Ciutat Vella, así como del
gerente de la EMT como responsables políticos de este proyecto.

DEBAT:

Després de l´exposició de la Moció pel vocal Pablo Jacobo Carreres, del grup Popular,
Miguel de Vicente Petreñas resposa la mocio, contesta que el Partit popular presenta la segona
moció sobre mobilitat i parla de paralitzar: PP significa paràlisi permanent.

El projecte de remodelació de les línies d'autobusos i de la plaça de l'Ajuntament és un
projecte que figurava en el programa de l'equip de govern que ha guanyat les eleccions i s'ha
accelerat pel desig de la ciutadania de recuperar espais, de manera que on abans hi havia 10.000
cotxes, en l'actualitat hi ha 12.000 metres quadrats per a descansar, jugar o passejar. A més, on
abans hi havia 6 carrils de circulació motoritzada ara és un espai per als ciutadans. Tot acò
s'emmarca dins del projecte “València ciutat de places”, i dins del Pla Respira València, amb el
qual es pretén valorar el centre històric i recuperar-lo per a les persones.

El Partit Popular va realitzar en 2013 el Pla de Mobilitat Urbana Sostenible, PMUS, que
mai es va arribar a posar en marxa.

Este projecte entra dins del PEP de Ciutat Vella. Les obres estan en marxa, prompte
acabarà la primera fase i el paviment serà de color vermellós, com les voreres de marbre que va
posar el Partit Popular i que van costar dos milions d'euros. S'instal·laran bancs, zones de jocs…
El concurs d'idees està en tràmit, juntament amb la licitació de les obres.

El fet de paralitzar este projecte de fer un centre amable per a la ciutadania és un abús i
votarem en contra.
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Pablo Carreres, del grup popular, afirma que les ambulàncies no poden passar i que caldria
revisar este pla de mobilitat, fer un estudi de la situació i escoltar a totes les parts.

Iván Escrivá sol·licita que no es paral·litzen les obres, sinó que es facen més consensuades.
a més, indica que en la moció que s'insta al cessament del regidor de Mobilitat i al fet que
l'alcalde prenga les mesures oportunes, hauria d'haver-la contestat el president el Consell.

José Miguel de Vicente Petreñas respon la moció l’ha de respondre un vocal, ja que és un
membre de l'equip de govern.

El President Giuseppe Grezzi fa les consideracions següents: el Pla de mobilitat Urbana
sostenible es va aprovar pel grup popular en 2013, va haver-hi una àmplia participació, no van
haver al·legacions en relació amb la conversió en zona de vianants de la plaça de l'Ajuntament i
l'entorn de la llotja. Marqués de Sotelo i l'estació del nord són una porta d'entrada a Ciutat Vella
des de fa més de 100 anys i s’han de convertir en un accés per als vianants. En este pla es
determina que s’han de reduir el nombre de vehicles per la quantitat de problemes que generen,
contaminació, accidents, etc. En 2014, València va ser la ciutat amb més accidents mortals.

L'equip de govern que va entrar en 2015 va efectuar un pla de mobilitat sostenible amb una
sèrie d'estratègies que coincidixen amb el programa electoral del PP del mateix any, com és la
construcció de 100 kms de carril bici, aquest govern ha fet 33 km, la reducció del trànsit de
vehicles, la recuperació d'espais per als vianants, la humanització del centre històric, i el fet de
fer de València una ciutat europea i moderna.

En esta ciutat tenim unes xifres de repartiment modal de la mobilitat per les quals el 23%
de les persones es mouen amb cotxe. A la plaça de l'Ajuntament, que és el símbol de la ciutat,
existixen 5 carrils de circulació per als cotxes. De totes les formes de desplaçament, el 53% es fa
caminant. La Plaça de l'Ajuntament s'utilitza com a drecera per a moure's d'un barri a un altre.

Al novembre de 2015 es crea la taula de la mobilitat en la qual s’explica tot el projecte de
mobilitat i les claus d'actuació en la plaça de l'Ajuntament. L'EMT, en 2018, va rebre el premi a
la millor empresa de transport urbà d'Espanya, i va ser nominada, per Forbes en 2019, com una
de les millors cinquanta empreses per a treballar.

S'han comprat 184 autobusos i s'esperen 164 autobusos nous.

El projecte de la Plaça de l’Ajuntament s'ha fet després d'un llarg procés de treball i s’ha
escoltat a tot el món per a dur-lo a terme. a més, s'ha aplicat un projecte d’urbanisme tàctic on es
fan propostes amb objectius molt concrets: recuperar l'espai per als vianants, 12.000 metres
quadrats per a jugar, caminar i passejar persones majors. Es convocarà un concurs d’idees, es
licitarà un projecte de redacció similar al de la plaça de la Reina i es licitaran les obres.

S'han gastat pocs diners per a fer una plaça, i tot sobre la base d'un projecte aprovat pel
grup popular.

La Comissió de Patrimoni s'ha pronunciat i ha donat el vistiplau per a fer la conversió en
zona de vianants.
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Se li agraïx la seua intervenció i és positiu tractar estos temes i uns altres com les obres que
es faran entorn del mercat central i de la Llotja o la reducció del trànsit a l'entorn d'edificis
protegits. Benvinguda la sensibilitat que tenim tots de reduir el trànsit.

Intervé Jose Manuel Mora i lamenta que no parle de l'estafa a l'EMT i parla sobre els jocs
en la plaça de l'Ajuntament.

ACORD:

Se sotmet la Moció a votació i per majoria s´acorda rebutjar-la amb 5 vots en contra i 4
vots a favor.

5 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000059-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
MOCIÓ QUE PRESENTA EL VOCAL PABLO J. CARRERES GARGALLO, EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP POPULAR: PLA D'AJUDES A COMERÇ I HOSTALERIA DE
CIUTAT VELLA

Desde la celebración del último pleno de la Junta Municipal de Ciutat Vella, el pasado 3 de
marzo, hasta hoy, la situación económica y social de nuestro país, y de nuestra ciudad ha
cambiado de forma muy considerable, debido a la crisis provocada por la pandemia generada por
motivo del Covid-19.

 Sin duda estas circunstancias también afectan a la vida de los barrios que componen esta
Junta municipal y a sus vecinos.

  En Valencia la evolución interanual del paro con un incremento del 23,1% es muy
preocupante y lamentablemente refrenda una tendencia negativa que comenzó mucho antes de la
declaración del estado de alarma.

 Precisamente Ciutat Vella es uno de los distritos donde más ha crecido el paro respecto a
2019.

 Cabe tener en cuenta que la actividad comercial y hostelera ocupan un lugar destacado en
el conjunto de la actividad económica que se desarrolla en el distrito, siendo precisamente estos
sectores económicos grandes afectados por las consecuencias derivadas de la falta de actividad.

  Ambos sectores tienen una influencia directa en la generación de empleo. A ellos
corresponden más del 20% de las afiliaciones a la seguridad social en Valencia.

  Por ello y con el objetivo de ayudar a los sectores más afectadas por la crisis que
atravesamos, desde el grupo popular proponemos la siguiente:

 

PROPUESTA DE ACUERDO:
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1.- Que se reajuste el presupuesto aprobado en el pleno de la Junta Municipal de Ciutat
Vella, al objeto de reorientar aquellas partidas destinadas a actividades que han sido suspendidas
o se prevea que se vayan a suspender a lo largo del presente ejercicio, debido a las circunstancias
excepcionales provocadas por la crisis sanitaria.

 2.- Que el importe de las partidas referidas en la primera propuesta de acuerdo se destine a
una nueva línea de ayudas a los sectores más afectados, como son el comercio y la hostelería,
ubicados en el ámbito territorial de la Junta municipal de Ruzafa.

DEBAT:

Intervé el vocal Pablo Carreres, del grup popular, sobre el Pla d'ajudes al comerç i
l'hostaleria a Ciutat Vella, manifesta que han canviat molt les coses des de l'últim ple del dia 3 de
març, i no per a bé, tant a Espanya com a la nostra comunitat, a la nostra ciutat i, especialmente, a
Ciutat Vella.

Hi ha moltes coses que pensar i moltes coses per fer. Cal començar a escoltar per a mitigar
el dolor i la incertesa creada per la pandèmia. Molts estem d'acord que l'alcalde ha estat amagat,
la ciutat s'ha quedat òrfena d'un lideratge real. Falta interés i compromís per part de l'equip de
govern. Ha crescut la nòmina d'endollats en esta pandèmia, hem passat de 17 càrrecs directius a
35 i, en este context, això no és moral ni defensable.

L'increment interanual de l'atur ha sigut del 30%, però en Ciutat vella està prop del 43%
perquè és una zona on el comerç i l'hostaleria generen el 20% de les noves afiliacions a la
Seguretat Social. Els hostalers i comerciants proposen alternatives, idees i solucions, i troben les
falta d’interés per part d’este equip de govern, perquè fa el que li dona la gana i pren les decisions
amb biaix ideològic. Per això, estem presentant en les Juntes de districte les propostes següents:
la primera, que es reajuste el pressupost aprovat en el ple de la Junta Municipal de Ciutat Vella, a
fi de reorientar aquelles partides destinades a activitats que han sigut suspeses o es preveja que es
vagen a suspendre al llarg del present exercici, a causa de les circumstàncies excepcionals
provocades per la crisi sanitària. I la segona, que l'import de les partides referides en la primera
proposta d'acord es destine a una nova línia d'ajudes als sectors més afectats, com són el comerç i
l'hostaleria, situats en l'àmbit territorial de la Junta Municipal de Ciutat Vella.

Jesús María Timoneda fa referència a l’error tipogràfic del text de la moció on al·ludix a la
Junta Municipal de Russafa.

De totes maneres, seguint les paraules del vocal de ciutadans, hi ha un acord de no reduir el
temps destinat a la participació ciutadana. Hi ha un acord del Ple de l'Ajuntament, signat per tots
els grups polítics a excepció de Vox, pel qual s'aprova destinar una partida del pressupost per a
combatre els efectes de la Covid, i, com no volem llevar més temps a la ciutadania, votem en
contra.

El vocal José Manuel Mora, del Ciutadans, manifiesta que estan sempre al costat de la
petita i mitjana empresa i del comerç, i que voten a favor de la moció encara que és un tema de
debat en instàncies superiors i s'ha de deixar participar a la ciutadania.
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El President pren la paraula i manifesta l'intent de conjuminar voluntats i asegura que es
preténr ajudar a la petita i mitjana empresa i al comerç per a la seua reconstrucció. Per a no seguir
amb el debat se sol·licita al grup popular que retire la moció, ja que s'ha arribat a un acord en el
Ple i s'han aprovat partides importants, així com ajudes i reducció d'impostos per a estos sectors.

El vocal Pablo Carreres replica que és una pena, que la moció es va presentar abans de
l'acord de reconstrucció i les partides són insuficients. Era una proposta per a donar el primer pas
i reconduir les partides i destinar-les al que efectivament es necessita sense rerefons ideològic.

El vocal Angel Ramirez afirma que es pot parlar molt però si hi ha un acord municipal de
quasi tots els grups, parlar més del mateix és de mal gust.

El vocal Manuel Prieto sol·licita que el grup popular retire la moció.

El President insta a la votació i recorda que el pressupost de Ciutat Vella és el 2,5% del
pressupost municipal que es destina a la reconstrucció. Si ja hi ha un acord de reconstrucció amb
tots els grups polítics menys amb Vox, no té sentit presentar la moció.

ACORD:

Se sotmet la Moció a votació i per majoria s´acorda rebutjar-la amb 5 vots en contra i 4
vots a favor.

 

6 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000059-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
PREGUNTA QUE PRESENTA PABLO J. CARRERES GARGALLO, EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP POPULAR, SOBRE MESURES DE SEGURETAT A LES
BIBLIOTEQUES MUNICIPALS

PREGUNTA:

"Con relación a las medidas de seguridad en materia de COVID-19 adoptadas en las
Bibliotecas municipales pertenecientes a la Junta Municipal de Ciutat Vella, realizamos las
siguientes preguntas:

¿Qué medidas se han implantado para garantizar a los ciudadanos que puedan acceder a
estas dependencias de manera segura?
¿Qué medidas de seguridad para el Covid19 se han implantado para proteger al personal
que desarrolla su trabajo en estas dependencias?
¿Se han realizado test como medida preventiva al personal adscrito a las citadas
bibliotecas?"

RESPUESTA:
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BERNARDINO GASPAR MARTINEZ - CAP SERVICI - SERVICI D'ACCIÓ
CULTURAL

1.- ¿Qué medidas de seguridad se han implantado para garantizar a los ciudadanos
que puedan acceder a estas dependencias de manera segura?

R: En relación a las Bibliotecas Municipales de València, se han aplicado, tanto las
recomendaciones de la Subdirección General de Coordinación Bibliotecaria dependiente de la
Dirección General del Libro y Fomento de la Lectura del Ministerio de Cultura y Deporte, así
como las recomendaciones y Protocolos aprobados por la Dirección General de Cultura y
Patrimonio de la Generalitat Valenciana.

2.- ¿Qué medidas de seguridad para la COVID-19 se han implantado para proteger al
personal que desarrolla su trabajo en estas dependencias?

R: Se han aplicado las medidas de seguridad establecidas en el Plan para la
reincorporación presencial del personal al servicio del Ayuntamiento de València que se aprobó
por Acuerdo de la Junta de Gobierno Local de fecha 8 de mayo de 2020.  

3.- ¿Se han realizado test como medida preventiva al personal adscrito a las citadas
bibliotecas?

R: En principio no. 

7 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000059-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
PREGUNTA QUE PRESENTA EL PABLO J. CARRERES GARGALLO, EN EL SEU NOM
I EN EL DEL GRUP POPULAR, SOBRE ACTUACIONS EN MATÈRIA DE COVID-19 EN
ELS CENTRES DE MAJORS DE CIUTAT VELLA

PREGUNTA:

"En base al asunto referenciado y una vez finalizado el Estado de Alarma, realizamos las

Siguientes preguntas:

¿Cuál es la previsión de apertura de los centros de mayores del distrito?
¿Qué protocolos de actuación van a implementar para garantizar la seguridad de nuestros
mayores?
¿Qué planificación de desinfección y puesta en marcha tienen previsto llevar cabo?"

RESPUESTA:

MARIA PILAR BERNABE GARCIA - TITULAR D'ÀREA DE GOVERN - ÀREA DE
DESENVOLUPAMENT INNOVADOR DELS SECTORS ECONÒMICS I OCUPACIÓ

¿Cuál es la previsión de apertura de los centros de mayores del distrito?
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 A la largo del mes de septiembre.

¿Qué protocolos de actuación van a implementar para garantizar la seguridad de
nuestros mayores?

Los que determine por resolución la Generalitat Valenciana que es la competente en dicha
materia.

Aún no se ha publicado dicha resolución.

 ¿Qué planificación de desinfección y puesta en marcha tienen previsto llevar cabo?

 Los que determina el Servicio de Arquitectura y Centrales Técnicos que es el servicio
coordinador de la contrata municipal de limpieza y mantenimiento de los centros.

 

 

8 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000059-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
PREGUNTA QUE PRESENTA EL PABLO J. CARRERES GARGALLO EN EL SEU NOM I
EN EL DEL GRUP POPULAR, SOBRE POLICIA DE BARRI A CIUTAT VELLA

PREGUNTA:

"El pasado mes de Marzo en el consejo de distrito preguntamos sobre los policías de barrio
y recibimos una nula o ambigua respuesta. Es por ello que reincidimos en la pregunta.

Indiquen el número de policías de barrio, desglosando en turnos de mañana y tardes, que
están operativos en cada uno de los siguientes barrios correspondientes a esta Junta municipal:

 La Seu
La Xerea
El Carme
El Pilar
El Mercat
Sant Francesc"

RESPUESTA:

AARON CANO MONTANER - TITULAR D'ÀREA DE GOVERN - ÀREA DE
PROTECCIÓ CIUTADANA

Como consecuencia de la pandemia provocada por el coronavirus COVID-19, se ha
efectuado una redistribución de los efectivos de la Policía Local de carácter temporal, para
garantizar su protección y seguridad ante la infección. Por otra parte, se ha procurado seguir
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manteniendo la proximidad a la ciudadanía, teniendo presente que las circunstancias en la ciudad
han variado durante este periodo, lo que configura un marco que ha obligado a adaptarse a esta
coyuntura con el fin de lograr una mayor efectividad, así se ha continuado prestando el servicio
de proximidad acorde a la nueva situación. 

9 RESULTAT: NO CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000059-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
PREGUNTA QUE PRESENTA EL PABLO J. CARRERES GARGALLO, EN EL SEU NOM
I EN EL DEL GRUP POPULAR, SOBRE FALTA D'INVERSIONS EN VELLUTERS

PREGUNTA:

"Hace tiempo que el gobierno local dio la espalda a los vecinos de Ciutat Vella, a sus
necesidades, todo lo prometido ha quedado en promesas y proyectos propagandísticos
empolvándose en los cajones.

Han convertido el Ayuntamiento de Valencia en un chiringuito donde contratar a dedo a
sus amigos, sin tener en cuenta las voces ni de vecinos, ni de expertos, ni de nadie que no piense
como ustedes.

Un ejemplo categórico lo suponen los famosos maceteros de la plaza del Ayuntamiento, y
la estética que le están dando a la plaza que no cuenta con el beneplácito de nadie nada más que
de ustedes y sus amigos beneficiados.

Otro ejemplo, por desgracia, son los vecinos de Velluters, a los que tanto prometieron en
campaña y que a día de hoy ven todo paralizado, sin inversión y sin expectativas de avance.

En razón de lo expuesto:

¿Qué plazos maneja el Ayuntamiento para retomar las inversiones y proyectos prometidos
en el barrio de Velluters?"

RESPUESTA:

SANDRA GOMEZ LOPEZ - PRIMERA TINENTA D'ALCALDE I VICEALCALDESSA
- ALCALDIA

RESPUESTA A LAS PREGUNTAS REALIZADAS POR EL GRUPO POPULAR AL
CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE CIUTAT VELLA

Por parte de la Delegación de Desarrollo y Renovación Urbana, se están ejecutando las
Obras de Infraestructura de urbanización y Equipamiento Socio-Cultural en la Plaza del Pilar
conexión con Guillem de Castro, las cuales están financiadas con cargo al Plan Especial de
Apoyo a la Inversión Productiva en Municipios de la Comunidad Valenciana, creado por Decreto
Ley 1/2009, de 20 de febrero, del Consell, por una cantidad total de 2.792.918,14 euros, IVA
incluido.
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Esta obra está en la actualidad paralizada, pues durante la ejecución de la obra y como
resultado de los restos arqueológicos encontrados, se ha modificado el proyecto para respetar
dicho restos, dejando vistos e integrarlos los restos del antiguo claustro.

Los trámites tendentes a la aprobación del Proyecto modificado y a la aprobación del
modificado del contrato de ejecución de obra están casi finalizados lo que permitirá la
continuación de la ejecución de las obras en fechas muy próximas.

Además, ha entrado ya en vigor el nuevo planeamiento que elimina las unidades de
ejecución inviables o las modifica para asegurar su viabilidad, lo que permitirá acabar con
numerosos solares y vacíos urbanos que los anteriores gobiernos no han solucionado en décadas.
Esto se suma a la reactivación del registro de solares y a las distintas promociones que Aumsa
tiene en marcha en el centro histórico. 

10 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000059-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
PREGUNTA QUE PRESENTA EL PABLO J. CARRERES GARGALLO, EN EL SEU NOM
I EN EL DEL GRUP POPULAR, SOBRE BRANCA CAIGUDA EN PLAÇA DEL DOCTOR
COLLADO

PREGUNTA: 

"El pasado mes de junio una rama de grandes dimensiones cayó sobre varias mesas de la
terraza de un conocido café ubicado en la plaza del Doctor Collado. Afortunadamente no hubo
que lamentar heridos a pesar de lo aparatoso del accidente.

En palabras de vecinos y comerciantes de la zona, afirman que este árbol monumental
lleva por lo menos cuatro años sin podarse.

En razón de lo expuesto:

¿Pueden corroborar si son ciertas las afirmaciones que plantean los vecinos y
comerciantes sobre el tiempo que lleva sin podar este árbol?

En caso afirmativo, ¿Piensan depurar responsabilidades o por el contrario aprueban este
tipo de sucesos fruto de la negligencia?"

RESPUESTA:

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - TITULAR D'ÀREA DE GOVERN - ÀREA
D'ECOLOGIA URBANA, EMERGÈNCIA CLIMÀTICA I TRANSICIÓ ENERGÈTICA

El ejemplar de olivo ( ) no es monumental al no cumplir los criterios de la LeyOlea europea
4/2006, de 19 de mayo, de la Generalitat, de Patrimonio Arbóreo Monumental de la Comunitat
Valenciana, si bien es un ejemplar de gran porte, sin duda.

Se recibió aviso del Servicio de Bomberos el día 15/06/2020 sobre una caída de rama en la
Plaza Doctor Collado 9 y el mismo día se procedió a la retirada de la rama.
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La última revisión y poda del olivo fue realizada el día 26/03/2019, por lo que no es cierta
la afirmación que se plantea en su pregunta. La poda de saneamiento y mantenimiento del olivo
se realizó el día 02/07/2020.

Está previsto el saneamiento de la herida y la desinfección para el día 13 de julio, ya que se
ha esperado un tiempo prudencial a que se secara la sabia tras al desgarro producido por la caída
de la rama.

Cabe además aclarar que los árboles son seres vivos que pueden padecer percances y que
es imposible por tanto asegurar al 100% que no pueda caer alguna rama en la ciudad de València
que como muy fácilmente puede entenderse tiene decenas de miles de árboles. Por lo tanto, no es
necesario depurar responsabilidad alguna, ya que el servicio de Jardineria Sostenible ha actuado
según los protocolos establecidos tanto en el momento que se registra la incidencia, como en su
posterior saneamiento.

11 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000059-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
PREGUNTA QUE PRESENTA EL PABLO J. CARRERES GARGALLO, EN EL SEU NOM
I EN EL DEL GRUP POPULAR, SOBRE INTERVENCIONS POLICIALS A CIUTAT
VELLA DURANT L'ESTAT D'ALARMA

PREGUNTA:

"Durante esta pandemia, al permanecer todos confinados en nuestras casas supone algo
evidente que ha incidido previsiblemente a la baja en los datos habituales de delincuencia
relativos a Ciutat Vella.

Ahora durante la “nueva normalidad” que vivimos, y con la situación económica tan
complicada que atraviesan muchas personas en nuestra ciudad, es más necesario que nunca el
proteger a nuestros vecinos, comerciantes y visitantes para garantizarles la seguridad y
tranquilidad en estos tiempos especialmente difíciles.

En razón de lo expuesto:

¿Pueden aportarnos datos sobre delincuencia e intervenciones policiales durante el
confinamiento y en la actual nueva normalidad focalizados en Ciutat Vella?"

RESPUESTA:

AARON CANO MONTANER - VICEPRESIDENT/A - JUNTA MUNICIPAL CIUTAT
VELLA

Se han realizado las actuaciones necesarias para para garantizar la seguridad, la
convivencia y asegurar el cumplimiento de las disposiciones establecidas en las diferentes fases
por el Gobierno del Estado, como consecuencia de la alerta sanitaria provocada por el
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COVID-19. Desde el inicio el estado de alarma, la Policía Local consciente de la problemática
existente, viene efectuando labores de vigilancia e intervenciones en la zona para velar por el
cumplimiento de las normas.

A este respecto señalar que la mayoría de actuaciones se han debido a cuestiones
relacionadas con problemas de convivencia vecinales.

La Policía Local ha realizado un enorme esfuerzo en el conjunto de la ciudad durante este
periodo, en la que en relación con la situación de pandemia, se han realizado 2.490 controles de
tráfico y efectuado 14.011 denuncias por incumplimientos a particulares y 305 a locales. Por otra
parte, en todos los distritos se han llevado a cabo innumerables campañas de controles en
parques, en la vía pública y terrazas.

12 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2020-000059-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
PREGUNTA QUE PRESENTA EL PABLO J. CARRERES GARGALLO, EN EL SEU NOM
I EN EL DEL GRUP POPULAR, SOBRE FUNCIONAMENT DE LA JUNTA DE
DISTRICTE DE CIUTAT VELLA

PREGUNTA:

"Desde que asumieron la labor de gobierno, y especialmente desde este último mandato,
han convertido la gestión de la Junta de Distrito en un verdadero caos organizativo, en cuanto a
convocatorias, plazos, comunicación con los grupos, ubicaciones del Pleno etc.

Como ejemplo, en el último Pleno, que tuvo lugar el pasado mes de marzo, se desveló esta
desorganización e improvisación que les caracteriza no habilitando unas condiciones adecuadas
de acústica, algo que algunos vecinos presentes molestó al no poder ni escuchar ni participar de
manera activa en el desarrollo del mismo.

En razón de lo expuesto:

¿Qué previsiones y actuaciones maneja el Ayuntamiento en materia de mejora de las
condiciones en las que se está trabajando para esta Junta de Distrito?"

RESPUESTA:

ELISA VALIA COTANDA - REGIDORA-DELEGADA - DELEGACIÓ DE
PARTICIPACIÓ CIUTADANA I ACCIÓ VEÏNAL         

 El anterior Consejo de Distrito de Ciutat Vella se celebró el 3 de marzo en el Palacio de
Cervelló, sito Plaza de Tetuán nº 3, de la ciudad de València, procediéndose a su convocatoria en
el plazo establecido en la normativa, 8 días de antelación a la celebración de la sesión.

 Si hubo algunos fallos de sonido se intentarán mejorar en los sucesivos Consejos de
Distrito, de hecho se ha remitido nota interior a la unidad administrativa encargada del
mantenimiento para que provean de megafonía adecuada. Asimismo señalar que con el objeto de
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facilitar la participación se ha previsto la asistencia en el Consejo de Distrito a distancia, para las
asociaciones o personas interesadas que lo soliciten.

13 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
PRECS I PREGUNTES DELS VOCALS

El President manifesta si hi ha algun prec o pregunta a tractar i no havent-hi mes assumptes
sobre els quals deliberar, es dóna pas a les intervencions veïnals.

14 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
INTERVENCIONS VEÏNALS

****** - veí   Ciutat Vella. Motiu de d´Intervenció: Presupuestos participativos. Estat
d´actuació. Soterrament de contenidors. Jardi C/ Vinatea. Millora eficiència energètica. Instalació
de bancs en Ciutat Vella.

****** veí  Ciutat Vella: Desde el estado de alarma no hay policia de barrio ¿Va a volver?.
¿Por qué no se hizo un consenso para la peatonalización de la plaza del Ayuntamiento?.

****** Amics de Velluters: En la reunión del Grupo de Trabajo se acordó la petición de
comparecencia   de Isabel Lozano y se instaría al Ayuntamiento a buscar un coordinador   para
trabajar de manera integral la solución del conflicto de la zona de velluters.

****** veí Ciutat Vella. Acceso a Parkings vecinales. Circulación autorizada por carril bus
o reordenación circulación.

****** Asociación Comerciantes Centro Histórico de Valencia: Movilidad

-******Viviendas de uso turístico.

- ******patio Museo Centro del Carmen

I no havent-hi més assumptes que tractar, s´alça la sessió sent les 21,00 hores, estenent-se
la present Acta, que signa amb mi la Presidència, de tot aixó com a Secretària en dono fe.

EL PRESIDENT                                                               LA SECRETARIA


